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 الملخص:
ىي، هدفث الدراسة الضالية للحعرف على المشكلات الحي جوازه طالتات الحرةية العهلية ةكلية الحرةية ةالمزاصهية أدياء فحرة الحدرىب الميدا

( فقرة نوزعة على خهسة نسالات ههي: طتيعة ةرىانر الحرةية العهلي، شخطية الطالتة 20هجهذلث أداة الدراسة في اسحتاىة شهلث على )
( نو طالتات الحرةية العهلية، ةكلية 222، المعلهة المحعاهىة، المشرفة الأكادىهية، إدارة المدرسة، هجكوىث عيية الدراسة نو )المعلهة

 هـ، م، هجوضلث الدراسة إلى اليحائر الحالية: 1438/1439الحرةية ةالمزاصهية، للفطل الدراسي الذاىي نو العام السانعي 
التات الحرةية العهلية ةالمزاصهية أدياء فحرة الحدرىب الميداىي في نسال إدارة المدرسة، ىليه شخطية أكذر المشكلات الحي جوازه ط-

رسة الطالتة، دم المعلهة المحعاهىة، دم طتيعة ةرىانر الحرةية العهلية، هأخيرا المشرفة الحرةوىة، هأكذر نشكلة هضوصا في نسال إدارة المد
الطالتات على المعلهات ةشكل عشوائي، دم عدم هزود نكان نخطص في المدرسة لسلوس الطالتات كاىث: جقوم إدارة المدرسة ةحوزىع 

 المحدرةات في أهقات فراغهو.
عدم هزود فرهق ذات دلالة إصطائية في المشكلات الحي جوازه طالتات الحرةية العهلية ةكلية الحرةية في المزاصهية أدياء فحرة الحدرىب -

حخطص )رىاض أطفال، رىاضيات، لغة عرةية، لغة إىسليزىة(، هالمعدل الحراكهي للطالتة، هأكدت الدراسة هزود فرهق الميداىي جعزى إلى: ال
 أهلي(، لطالش المدارس الأهلية.-ذات دلالة إصطائية جعزى ليوع المدرسة )صكوني

 الحدرىب الميداىي –كلية الحرةية ةالمزاصهية  –نشكلات الحرةية العهلية  كلمات مفتاحية: 
 The problems faced by  female students of practical education at the Faculty of Education in Al-

Muzahmiyya during the period of field Training 
Abstract: 
The aim of this study is to identify the problems faced by female students of practical education at the Faculty of Education in Al-
Muzahmiyya  during the period of field training. To achieve the objective of the study, the researcher designed a questionnaire 
which included 20 domains divided into five areas: the nature of the practical education program, followed by the character of the 
student, then the cooperating teacher, and then the nature of the program of practical education, and finally educational 
supervisor,  The study sample consisted of (222) female students of practical education for the second semester of the academic 
year 1438/1439 H. The researcher used the appropriate statistical methods for analyzing the data, and the methodology of the 
study followed is the analytical descriptive for its suitability and the study found the following results: 
- The most problems faced by  female students of practical education in Al-Muzahmiyya  during the period of field training in the 

field of school administration, followed by the character of the student, then the cooperating teacher, and then the nature of the 
program of practical education, and finally educational supervisor, and the most obvious problem in the field of school 
management The school administration distributed the students to The parameters are random, and then there is no dedicated 
place in the school to sit female trainees in their free time. 
- The study also pointed there are no differences of statistically significant in the problems faced by female students of practical 
education in the Faculty of Education in Al-Muzahmiyya  during the period of field training due to: specialization (kindergartens, 
Mathematics, Arabic language, English language) and the average of the female student. Differences of statistical significance 
attributed to the type of school (government - local), in favor of local schools. 

Keywords: problems of  practical education - Education in Al-Muzahmiyya- field Training 
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